
Bilag 2c. Hensigtserklæringer stillet af Det Konservative Folkeparti

Titel Udvalg
Side-
henvisning

Hensigtserklæring

Affaldsløsninger på 
daginstitutioner

BUU 12
Løsninger på de sidste 58 daginstitutioner, der mangler affaldsløsninger, 
forventes at indgå i overførselssagen 2024-2025 eller budget 2026.

Implementering af ny EU-
forordning vedr. medicinsk 
udstyr på 
hjælpemiddelområdet

SOU 16

Der igangsættes de nødvendige aktiviteter for at kunne leve op til EU-
forordning vedr. medicinsk udstyr (MDR på hjælpemiddelområdet). Parterne 
noterer sig, at den økonomiske kompensation til kommunerne fortsat drøftes 
mellem KL og Sundhedsministeriet og forventes at indgå i DUT-
forhandlingerne for 2024-25. På den baggrund forventes kompensationen 
for 2025 og frem at være kendt umiddelbart efter Økonomiaftalen for 2026. 
Parterne er enige om at håndtere de økonomiske konsekvenser heraf for 2025 
ved udmøntning af midtvejsreguleringen for 2025, mens de økonomiske 
konsekvenser for 2026 og frem indgår i augustindstillingen for budget 2026, 
tilsvarende øvrige DUT-sager.

Hensigtserklæring om 
medfinansiering til 
boligsociale helhedsplaner 
for Nørrebro og Amager

TMU 24

Parterne er enige om, at Teknik- og Miljøforvaltningen fortsætter det 
boligsociale arbejde i områderne Nørrebro og Amager. Finansiering af 
kommunens medfinansiering til de to boligsociale helhedsplaner henvises til 
forhandlingerne om budget 2026.

Åben brobygger i 
nærmiljøet – en vejviser til 
fællesskab og trivsel 

SOU, 
BIU, KFU, 
SUD, 
TMU, ØU

24-25

En større andel af borgere, der bor i udsatte boligområder, har flere 
helbredsudfordringer og dårligere mental sundhed end andre københavnere 
samt svag tilknytning til arbejdsmarkedet, kort uddannelse og lav indkomst. 
Derudover oplever flere borgere helbredsudfordringer allerede fra 45-års 
alderen, hvorfor der kan være en positiv effekt ved at sætte ind med et 
kommunalt sundhedstilbud i samarbejde med lokale parter.

Parterne er enige om, at Sundheds- og Omsorgsforvaltningen i samarbejde 
med relevante lokale parter og øvrige forvaltninger skal afprøve en åben 
vejvisningsfunktion i Bispebjerg. Indsatsen skal fremme flere gode, sunde 
leveår hos voksne københavnere over 45 år gennem nem adgang til relevante 
tilbud i kommune og civilsamfund. Parterne er enige om, at indsatsen indgår i 
forhandlingerne om budget 2026. 

Finansiering af merudgifter 
til dagtilbudskapacitet

BUU 36-37

Parterne er herudover enige om, at Børne- og Ungdomsforvaltningen skal 
rette henvendelse til Børne- og Undervisningsministeriet om muligheden for, 
at ledige daginstitutionspladser i dele af Københavns Kommune åbner op for 
borgere fra en anden omegnskommune.

Fokus på klima i byggeri og 
anlæg

TMU, ØU 42

For at sikre grundlaget for at realisere Borgerrepræsentationens ambitiøse 
målsætninger skal Teknik- og Miljøforvaltningen og Økonomiforvaltningen 
have de nødvendige kompetencer og ressourcer til, at klimaplanens 
målsætninger kan opnås. Parterne er derfor enige om at henvise kommende 
finansiering til kommende forhandlinger om budget.

Gennemgang af 
Københavns Kommunes 
funktionsprogrammer for 
kortlægning af CO2-
potentiale ved optimering 
af m2-behov i nybyggeri

ØU, 
BUU, 
KFU, 
SUD

42

Økonomiforvaltningen undersøger sammen med forvaltningerne, hvordan de 
nye skærpede klimakrav til nybyggeri kan håndteres i konceptet for 
maksimalpriser for kommunalt nybyggeri fremadrettet. Parterne noterer sig 
endvidere, at Økonomiforvaltningen i samarbejde med fagforvaltningerne 
desuden igangsætter arbejdet med at se på muligheden for mere fleksibilitet i 
funktionsprogrammerne for at reducere CO2 udledningen generelt samt 
efterleve de skærpede klimakrav.

Solenergi på Københavns 
Kommunes bygninger

ØU 42

EU's seneste direktiv om bygningers energimæssige ydeevne 
(bygningsdirektivet)forpligter medlemsstaterne til at sikre opsætning af 
solenergianlæg, hvor det er teknisk, økonomisk og funktionelt gennemførligt. 
Parterne er på den baggrund enige om, at Københavns Kommune fuldt ud 
skal udnytte mulighederne for at opsætte solceller på nybyggeri, gerne så 
solcelledirektivet kan efterleves allerede fra 2025.

Fordobling af udbud af 
ladestandere

TMU 43

Teknik- og Miljøforvaltningen skal fremlægge et oplæg til nye udbud, der skal 
øge antal ladestandere frem mod 2030. Finansieringen indgår i 
forhandlingerne om Overførselssagen 2024- 2025, evt. som et 
investeringsforslag.
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Ny zoneinddeling pba. 
belægningsgrad

TMU 44

Parterne er enige om, at de nuværende parkeringszoner skal revideres, så de i 
højere grad tager højde for belægningsgraden i de enkelte zoner. Teknik- og 
Miljøforvaltningen skal til Overførselssagen 24/25 fremlægge et forslag på ny 
zoneinddeling, som kan have effekt fra 1. januar 2026.

Ambassadeparkering TMU 44

Parterne er enige om, at Teknik- og Miljøforvaltningen gennemfører en 
sanering af parkeringspladser ved ambassader med henblik på at frigive flere 
parkeringspladser til københavnerne helt eller delvist. Saneringen sker i dialog 
med Udenrigsministeriet og under hensyntagen til proportionalitet for så vidt 
angår antallet af diplomater på de pågældende ambassader samt 
hensyntagen til reciprocitet for så vidt angår danske repræsentationer i 
udlandet. Afrapportering sker ved udgangen af 2025.

Hensigtserklæring 
vedrørende miljøkrav til 
udendørsidrætsfaciliteter

KFU, 
TMU

48

Parterne anerkender, at idræt støjer. Lydene af liv, engagement og 
fællesskaber i aktiviteter og kampe kan høres, men det kan også være ufrivillig 
støj, hvis man er nabo til en boldbane eller idrætspark. Det er imidlertid en del 
af byens lyde, hvor der skal findes en balance mellem støj og ro. Vi finder det i 
den sammenhæng ikke rimeligt, at der stilles samme støjkrav til boldbaner i 
idrætsparker som til virksomheder. 

Parterne vil derfor gå i dialog med regeringen om miljøkravene for at finde en 
proportional løsning, der både tager hensyn til udendørs foreningsaktiviteter 
og naboerne. 

Nedlæggelse af Team 
Copenhagen

KFU 49

Københavns Kommune skal fortsat være eliteidrætskommune i Team 
Danmark sammenhæng. Parterne er enige om at overføre aktiviteter og 
finansiering fra Team Copenhagen til Kultur- og Fritidsforvaltningen. 

Satsningen skal styrke arbejdet med elitesport, fx ved at sikre direkte tilskud til 
elitearbejdet samt fortsat fokus på eliteatleternes uddannelse. Endvidere skal 
kriterierne for, hvad der kan støttes drøftes, herunder hvordan der kan 
arbejdes med talentudvikling inden for eksempelvis parasport.

Endeligt skal det undersøges, hvordan ekstern ekspertise indenfor fx 
eliteidræt og uddannelse kan inddrages i det løbende arbejde. Kultur- og 
Fritidsforvaltningen skal fremlægge en indstilling med en ny model for 
eliteidrætsarbejdet i 1. kvartal 2025.

Idrætsplan KFU 49

Parterne er enige om at igangsætte arbejdet med initiativerne under 
Idrætsplanen. 
Idrætsplanen skal sikre, at vi får flere fysisk aktive københavnere og skal 
bidrage til stærke og betydningsfulde fællesskaber. Samtidig skal planen sikre 
et politisk og fagligt afsæt for udviklingen af idrætten i København. Kultur- og 
Fritidsudvalget vil afklare mulighederne for at finansiere hele eller dele af 
planen inden for egen ramme. Eventuel yderligere finansiering henvises til 
overførselssagen.

Hensigtserklæring om 
opgradering af Østerbro 
Stadion til 1. 
divisionsfodbold

KFU 50

Parterne er enige om, at Kultur- og Fritidsforvaltningen frem mod 
overførselssagen 2024-2025 skal udarbejde et budgetnotat vedr. en 
opgradering af Østerbro Stadion til 1. divisionsfodbold, således der bliver flere 
muligheder for, at klubber i Københavns Kommune kan afvikle og spille på 1. 
divisionsniveau.

Hensigtserklæring om 
anvendelse af 
grundkøbspuljen til køb af 
grund til Ketsjersportens 
Hus

ØU, KFU 50

Parterne er enige om, at grundkøbspuljen kan anvendes til køb af en grund til 
Ketsjersportens Hus i området langs Amagerbanen ved Uplandsgade, og at 
screeningsmidler fra grundkøbspuljen kan anvendes til at gennemføre evt. 
volumenstudier og tidlig myndighedsvurdering af en konkret placering i 
dialog med grundejerne. Placering for Ketsjersportens Hus bør, så vidt det er 
muligt, være i sammenhæng med Kløvermarkens Tennisklub med henblik på 
at opnå synergi med det eksisterende miljø for ketsjersport og under 
hensyntagen til det gamle historiske jernbanetrace. 

Sakura Festival KFU 50
Parterne er enige om at se positivt på støtte til Sakura Festival i Kultur- og 
Fritidsudvalget.
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Kulturaktørers indtægter 
fra kommerciel udlejning af 
overskudskapacitet i 
kommunale lejemål

KFU 51

Parterne er enige om, at den ændrede administration af kultur- og 
fritidsaktørers indtægter fra kommerciel udlejning af overskudskapacitet i 
kommunale lejemål ikke må betyde et lavere serviceniveau på kultur- og 
fritidsområdet. Den ændrede administration tilsiger, at indtægter fra 
kulturaktørers udlejning af overskudskapacitet i kommunale lejemål tilgår 
kommunen og ikke aktøren, der udlejer overskudskapacitet. Parterne er enige 
om, at indtægterne tilgår Kultur- og Fritidsudvalgets pulje til opretholdelse af 
serviceniveau i forbindelse med ændring af praksis for erhvervslejemål, som 
blev vedtaget i budget 2024. Udvalget har efterfølgende mulighed for at give 
indtægterne som tilskud til aktørens lovlige kommunale aktiviteter.

Opjustering af den varige 
valgbevilling

KFU 51
Parterne er enige om, at den specifikke udfordring om opjustering af den 
varige valgbevilling kan indgå i budget 2026.

Overdækning af Helsingør- 
og Øresundsmotorvejen

TMU 52

Parterne er enige om at arbejde videre med mulighederne for overdækning af 
hhv. Helsingør- og Øresundsmotorvejen. Finansiering heraf henvises til 
senere forhandlinger med udgangspunkt i resultaterne af de igangværende 
analyser. På linje med den delanalyse, der er foretaget af 
Øresundsmotorvejen, skal der kigges på alternativer til overdækning, 
herunder støjskærme, mv.

Realisering af helhedsplan 
for Bellahøjmarken og 
Genforeningspladsen

TMU, 
KFU

54

Der er vedtaget en samlet helhedsplan for udviklingen af hele området 
omkring Bellahøjmarken og Genforeningspladsen. Helhedsplanen skal føre til 
et løft af de grønne områder og understøtte biodiversitet, samt mere tryghed i 
området og plads til idræt og bevægelse. Samtidig er det besluttet at se på at 
omdanne dele af GMC til bl.a. Gymnastikkens Hus. 

Parterne er enige om, at der i overførselssagen eller i budget skal tages samlet 
stilling til både udviklingen af GMC og områderne omkring anlægget i.

Førerløse færger TMU 54
Parterne er enige om at arbejde videre med muligheden for førerløse færger 
pba. resultaterne af de igangværende undersøgelser. Finansiering henvises til 
senere forhandlinger.

Genopretning af fysiske 
værdier i grøn

TMU 54
Parterne noterer sig, at vedligeholdelsesmodel for genopretning af fysiske 
værdier i grønne områder kan indgå i forhandlingerne om kommende års 
budgetter.

Plantning af træer ved 
anlægsprojekter

TMU 55

Parterne er enige om, at Teknik- og Miljøforvaltningen også fremover skal 
vurdere muligheden for at plante træer i alle kommende anlægsprojekter på 
forvaltningens område, hvor det kan ske uden nedlæggelse af 
parkeringspladser. Muligheden for plantning af træer skal indtænkes i 
projektforslaget således, at udgifterne hertil finansieres via allerede 
eksisterende puljer eller i forbindelse med vedtagelse af nye 
anlægsbevillinger.

Hensigtserklæring om 
forberedelse til ny 
lovgivning på 
cyberforsvars- og 
informationssikkerhedsom
rådet

ØU, 
BUU, 
KFU, 
SUD, 
SOU, 
TMU, 
BIU, 
BOR, 
REV

55

Parterne er enige om, at Økonomiforvaltningen igangsætter indsatser til 
forberedelse af ny lovgivning på cyberforsvars- og 
informationssikkerhedsområdet (EU’s net- og informationssikkerhedsdirektiv) 
og inddrager de øvrige forvaltninger i arbejdet hermed. Parterne lægger i den 
forbindelse vægt på, at undgå overimplementering. 

Det forventes, at kommunerne kompenseres af staten for udgifterne i 
forbindelse med implementering af loven. Økonomiforvaltningen vil i 
samarbejde med de øvrige forvaltninger beregne finansieringsbehovet til 
indsatser som følge af den nye lovgivning. Såfremt kompensationen fra staten 
ikke er tilstrækkelig i forhold til kommunens udgifter, vil 
Økonomiforvaltningen udarbejde et budgetnotat til forhandlingerne om 
budget 2026.

Afbøde konsekvenserne 
ifm. anlæg af Metro M5 

ØU 55

Københavns Kommune har institutioner, faciliteter og servicetilbud, som 
ligger tæt på byggeriet af den kommende metrolinje M5, og som derfor kan 
blive påvirket i anlægsfasen. Parterne er i den forbindelse enige om, at det vil 
være hensigtsmæssigt at afsætte midler til at håndtere eventuelle 
udfordringer og konsekvenser ved anlægget af metrolinje M5.

Reduktion af indkomstskat ØU 56
Parterne er enige om, at såfremt parterne næste år indgår budget 2026, alt 
andet lige, at reducere indkomstskatten med samme niveau. Partierne noterer 
sig, at SF står uden for denne del af aftalen.
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Hensigtserklæring om DM i 
Skills 2027

ØU, BUU 56
Parterne er enige om, at Økonomiforvaltningen i samarbejde med Børne- og 
Ungdomsforvaltningen skal udarbejde et budgetnotat til Budget 2026, der 
beskriver, hvordan DM i Skills 2027 kan afholdes i København.

Hensigtserklæring vedr. 
annoncering i små 
onlinemedier

ØU, 
BUU, 
KFU, 
SUD, 
SOU, 
TMU, 
BIU, 
BOR, 
REV

56

Parterne er enige om, at Københavns Kommunes annoncering ikke kun rettes 
mod større og traditionelle trykte medier. Der skal også annonceres i mindre 
lokale onlinemedier. Økonomiforvaltningen skal på den baggrund udarbejde 
et overblik, som bliver tilgængeligt for alle forvaltninger, der beskriver 
annonceringsmuligheder i små, lokale online medier i København.

Hensigtserklæring om 
kortlægning af initiativer 
der kan understøtte den 
tværgående 
virksomhedsservice 

ØU, 
TMU, 
BIU, KFU

56

Parterne er enige om, at Økonomiforvaltningen, Teknik- og Miljøforvaltningen, 
Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen samt Kultur- og 
Fritidsforvaltningen frem mod kommende politiske forhandlinger skal 
udarbejde et fælles forslag til, hvordan virksomhedsserviceoplevelsen styrkes 
på tværs af kommunens forvaltninger.

Biodiversitetskrav i udbud ØU, TMU 56

Parterne er enige om, at der skal igangsættes et pilotprojekt, der kan afdække 
mulighederne for at implementere biodiversitetskrav i kommunens udbud på 
byggeområdet. Pilotprojektet skal bidrage til at udvikle en model for, hvordan 
Københavns Kommune kan påvirke biodiversiteten positivt i leverandørkæden 
gennem konkrete krav til råstofindvinding og produktion af byggematerialer 
(også kaldet off-site biodiversitetskrav). Finansiering kan indgå i 
overførselssagen 2024-2025.

Styrkelse af partnerskabet 
med byens store 
grundejere ”Sammen om 
biodiversitet”

ØU, TMU 57

Københavns Kommune har indgået et partnerskab med 22 af byens største 
grundejere om fremme af biodiversitet. Parterne er enige om, at der skal 
afsættes penge til at understøtte og udvide partnerskabet. Finansiering kan 
indgå i overførselssagen 2024-2025.

Fremme af togforbindelser ØU 57

Økonomiforvaltningen vil gå i dialog med Wonderful Copenhagen om 
mulighederne for, inden for lovgivningens og kommunalfuldmagtens 
rammer, at etablere en puljeordning eller lign., der kan anvendes til at 
tiltrække flere internationale togforbindelser.

Administrative besparelser 
i Movia

ØU 57

Parterne er enige om at anmode Økonomiforvaltningen om at gå i dialog med 
Movia med henblik på at sikre yderligere administrative besparelser udover 
de tiltag, der følger af Movias økonomiske politik 
(”effektiviseringsprogrammet”). Denne dialog kan inddrage de øvrige 
kommuner og regionerne, hvis dette skønnes hensigtsmæssigt.

Initiativer målrettet 
inuit/grønlændere under 
handleplan mod racisme, 
etnisk diskrimination og 
hadforbrydelser 

BIU 58

Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen fik i 2024 midler til at 
igangsætte en vidensgruppe med henblik på at udvikle initiativer målrettet 
inuit/grønlændere samt et beskæftigelses- og integrationsprogram. I løbet af 
efteråret 2024 vil Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen igangsætte 
initiativerne med afsæt i anbefalingerne fra vidensgruppen. 

På den baggrund er parterne enige om at videreføre hensigtserklæring fra 
budget 2024 om videreførelse og eventuel skalering af initiativer målrettet 
inuit/grønlændere under handleplan mod racisme, etnisk diskrimination og 
hadforbrydelser til forhandlinger om budget 2026.

Merudgifter til skolemad BUU 61

Parterne er enige om, at finansieringen af de fem nye EAT-boder og fem nye 
madskoler ikke må findes ved at de nye EAT-boder og nye madskoler holdes 
lukkede, da skolerne dermed vil være de eneste skoler der ikke har en 
skolemadsordning. Parterne er derfor enige om, at finansieringen af 
merforbruget til drift af de nye EAT-boder og madskoler findes indenfor BUF’s 
samlede ramme.
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Medarbejderejet 
daginstitution

BUU 61

Københavns Kommune skal være en pioner i bestræbelserne på at frigøre 
daginstitutionerne og styrke medarbejdernes engagement i deres 
arbejdsplads. Budgetparterne forpligter sig derfor til at undersøge 
mulighederne for en forsøgsordning med medarbejderejede daginstitutioner 
inden for rammerne af den eksisterende lovgivning. Inspirationen kommer fra 
Sverige, hvor der findes børnehaver organiseret som aktieselskaber, her kan 
medarbejderne købe medarbejderaktier i den daginstitution, hvor de er ansat. 
Dette skaber tilfredse medarbejdere, der ofte bliver i mange år og påtager sig 
et stort ansvar for deres institutions udvikling. Medarbejdernes trivsel 
bidrager samtidig til, at børn og forældre får en bedre oplevelse af 
daginstitutionen.

Nyt kommunalt 
aktivitetstilbud og frivilligt 
tilbud på Christianshavn 
(FORTROLIG)

SOU 61

Der har længe været et stort ønske fra christianshavnerne om at få et 
aktivitetstilbud og et plejehjem på Christianshavn til glæde for alle ældre 
christianshavnere. Det er nu efter lang tids søgen lykkes at finde egnede 
rammer til etablering af et aktivitetstilbud på Christianshavn. Parterne er 
derfor enige om at henvise finansiering af tilbuddet til Sundheds- og 
Omsorgsudvalget med henblik på at finde midlerne i forbindelse 
udmøntningen af midlerne fra regeringens ældremilliard. 

Parterne er enige om, at forslaget om aktivitetscenter på Christianshavn 
oversendes til Sundheds- Omsorgsudvalget for at kunne indgå i 
udmøntningen af ældremidlerne. 

Aftaleoverholdelse og 
budgetprincipper - 
Overholde rammerne i ØA 
2025

ØU 65

Parterne er enige om, at Københavns Kommune er med til at sikre, at 
kommunerne under ét kan overholde rammerne i Økonomiaftalen for 2025. 
Parterne noterer sig, at der først er endelig klarhed over den fælleskommunale 
budgetkoordinering mellem kommunerne efter indgåelsen af budgetaftalen. 

Såfremt den fælles kommunale budgetlægning betyder, at Københavns 
Kommunes serviceramme bliver lavere end 33.894,7 mio. kr., sænkes puljen 
til uforudsete udgifter på service tilsvarende og ved behov 
servicebufferpuljen.

Parterne noterer sig også, at såfremt der er ændringer til budget 2025 som 
følge af den fælleskommunale budgetkoordinering, vil Økonomiforvaltningen 
indstille til Økonomiudvalget at stille ændringsforslag til 
Borgerrepræsentationens andenbehandling af budgetforslag 2025 den 3. 
oktober 2024, alternativt på Borgerrepræsentationens møde den 10. oktober 
2024.

Aftaleoverholdelse og 
budgetprincipper - 
Styringsmodel

ØU 65
Parterne er enige om, at Økonomiudvalget forelægges en indstilling i fjerde 
kvartal 2024 om den endelige styringsmodel for bruttoanlæg i 2025.

Aftaleoverholdelse og 
budgetprincipper - Teknisk 
reperiodisering af 
anlægsudgifter 

ØU 65
At der i forbindelse med budgetvedtagelsen foretages en teknisk 
reperiodisering af anlægsudgifter fra 2025 til 2026 for at sikre overholdelsen 
af Københavns Kommunes anlægsmåltal i vedtaget budget 2025.

Aftaleoverholdelse og 
budgetprincipper - 
Bevillingsudløb

ØU, BIU, 
BUU, 
KFU, 
SUD, 
SOU, 
TMU

66
At hvert udvalg i forbindelse med 2. behandling af budgetbidragene for 2026 
tager stilling til, hvorvidt midlertidige driftsbevillinger, der udløber i 2026 
(bevillingsudløb), skal finansieres inden for udvalgets budget.

Principper for 
budgetstyring og 
overførselssag - Princippet 
for budgetstyring

ØU, BIU, 
BUU, 
KFU, 
SUD, 
SOU, 
TMU

66
Parterne er enige om at videreføre de gældende principper for budgetstyring, 
herunder at der ved prognoserne og risikolisten følges op på, om udvalgene 
overholder budgettet.
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Principper for 
budgetstyring og 
overførselssag - 
Overførselssag

ØU 66

Parterne er enige om, at de i 2025 vil anvende et eventuelt mindreforbrug i 
regnskabet for 2024 (overførselssagen 2024-2025) til nye aktiviteter, hvor 
der tages hensyn til ønsker om at overføre opsparing i decentrale 
institutionerne, eksterne tilskud og kontraktbundne midler.

Opfølgning på puljer til 
afledt drift  

ØU, BIU, 
BUU, 
KFU, 
SUD, 
SOU, 
TMU

66

Parterne er enige om, at Økonomiforvaltningen og fagforvaltningerne i 
samarbejde opgør det forventede forbrug fra puljerne vedrørende afledte 
driftsudgifter til anlægsprojekter i 2025 forud for overførselssagen 2024-
2025 og forhandlingerne om budget 2026. Eventuelle mindreforbrug på 
puljerne tilfalder kassen. 
 
Derudover skal Økonomiforvaltningen og fagforvaltningerne vurdere, 
hvorvidt der er forventet mindreforbrug på puljerne i 2026 samt overslagsår. 
Eventuelle mindreforbrug vil indgå i kommunens råderum til budget 2026.

Nedbringelse af 
vedligeholdelsesefterslæb
et via merindtægter fra 
ejendomssalg

ØU 66-67

Der er fortsat et betydeligt vedligeholdelsesefterslæb for Københavns 
bygningsmasse. Parterne er derfor enige om at videreføre beslutningen om, 
at ekstraordinære salg af aktiver kan finansiere renovering af kommunens 
ejendomme, samt at dette lægges op til politisk behandling i forbindelse med 
overførselssagen eller budgetforhandlingerne hvert år.

Fordobling af udbud af 
ladestandere (scenarie 2 - 
omdannelse af pladser til 
elkøretøjspladser med 
ladestandere - opstart i 
2025)

TMU -

Det Konservative Folkeparti mener at udrulningen af ladestandere skal ske i 
den takst, hvor der er behov for elladepladser. Det er vigtigt, at der ikke 
inddrages konventionelle parkeringspladser til ladeparkeringspladser, førend 
der er et behov. Der skal derfor ske en løbende monitorering. Af 
belægningsprocenten på elladepladserne, så der udrulles nye i takt med, at 
belægningsprocenten overstiger 80 pct.

Kødbyen ØU -

Det Konservative Folkeparti mener, at det er vigtigt, at der findes en løsning på 
ejerskabet af Kødbyen, så Kødbyens funktion, udseende og anvendelse 
bevares, og hvor det store renoveringsbehov kommer til at ske for eksterne 
midler, der ikke belaster Københavns anlægs- eller serviceramme. Vi ser 
gerne, at der sker et slagtilfælde private, alternativt, at der oprettes en fond, 
der kan drive Kødbyen for at bevare den.

Flere badezoner i havnen KFU -
Det Konservative Folkeparti ser gerne flere bademuligheder i havnen. Vi ser 
med glæde, at der er flere bademuligheder på vej. I fremtidige budgetter 
ønsker vi penge sat af til at åbne endnu flere havnebade.

Rent vand i havnen - stop 
udledninger

ØU -

Det Konservative Folkeparti ønsker en plan for, hvordan ud- og overløb af 
spildevand i havnen kan stoppes, så vi ikke mange gange årligt oplever 
forringet vandkvalitet og røde badeflag. Vi ønsker, at der til 
budgetforhandlingerne om budget 2026 i sensommeren 2025 fremlægges 
forslag til, hvordan udledninger af spildevand til havnen kan stoppes.

Åbne skolegårde BUU -

Det Konservative Folkeparti ønsker at åbne skolegårde for offentligheden efter 
skoletid, så de kommunale anlæg kan komme byens børn til gode i et længere 
tidsrum - ikke mindst i weekenderne. Frem til budget26 ønskes undersøgt, 
hvordan 12 skoler med lukkede skolegårde og øvrige skoler, som har delvist 
åbne eller åbne skolegårde, hvor der mangler de nødvendige fysiske tiltag til 
at sikre en hensigtsmæssig drift. 
Der er foretaget en screening, hvor forvaltningen har afklaret, hvad der skal 
gennemføres af fysiske tiltag for at gennemføre forslaget. Det omfatter 
tryghedsskabende belysning, videoovervågning, affaldsspande, skiltning, 
aflukning til redskaber og adgangsveje mv. Der blev i Overførselssagen 
2022/2023 afsat midler til en screening af kommunens skolegårde.

Forvaltningen har i screeningen identificeret, at 12 ud af de 62 skoler har 
lukkede skolegårde. Det foreslås, at der etableres de nødvendige fysiske tiltag 
på skolerne, så deres skolegårde kan åbnes for brugere.
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Naturcenter Amager 
Strand og Den Blå 
Foreningsby

BUU -

På baggrund af et ønske i Overførelsessagen 2022/2023 blev der afsat midler 
til en screening af behov til fremtidige faciliteter til Naturcenter Amager 
Strand og Den Blå Foreningsby. 

Visionen er, at der skabes sammenhængende sted med en bred vifte af tilbud 
til skoler, institutioner, foreninger, familier og strandgæster, der kan anvendes 
året rundt. Naturcentret skal med udvidelsen udvide sin målgruppe til at 
omfatte mellemtrin og udskoling og dermed skabe en rød tråd i formidlingen 
af strandens natur fra vuggestue til afgangsprøve.

Screeningen er endnu ikke afsluttet, og der kan derfor først afsættes midler til 
udvidelse af Naturcentret, drift samt vedligeholdelse og afholdelse af 
arrangementer. Forvaltningen arbejder i øjeblikket på et overslag på 
byggeriet, og det undersøges desuden, om det er muligt at få 
fondsfinansiering til projektet.

Det Konservative Folkeparti ønsker at henvise afsætningen af midler til 
udvidelse af Naturcenter Amager Strand og Den Blå Foreningsby til 
Overførelsessagen 2024/25. Det Konservative Folkeparti ønsker at afsøge 
muligheder for, at udvidelsen af naturcentret helt eller delvist 
kan fondsfinansieres. Det skal desuden undersøges, om Frederiksberg 
Kommune fortsat ønsker at gøre brug af centerets tilbud og således vil 
bidrage yderligere til finansieringen af centerets drift.

Midler til Skolekolonierne 
øremærkes til børns 
deltagelse på 
sommerkolonierne

BUU -

Det Konservative Folkeparti konstaterer, at antallet af deltagende børn på KLFs 
sommerkolonier de senere år er faldet fra 5.100 om året til 2.900 deltagende 
børn i 2024. Kommunens tilskud til kolonierne har været uændret trods 
faldende deltagerantal.

Det Konservative Folkeparti ønsker, at det samlede tilskud fra kommunen til 
KLFs kolonier øremærkes fra 2025 til deltagere på KLFs sommerkolonier.
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Åben dør hos 
sundhedsplejen

BUU, 
SUD, 
SOU

-

Det Konservative Folkeparti ønsker et pilotprojekt om en åben dør hos 
sundhedsplejen i skolen med henblik på at afhjælpe begyndende 
trivselsudfordringer. Indsatsen kan ske inden for rammen af den fælles 
trivselsstrategi ”Sammen kan vi mere”, som er vedtaget af BUU, SOU, SUD og 
KFU.

Det udspringer af ønsket om mulighed for en hurtig samtale med skolens 
sundhedsplejerske ved tidlig mistrivsel. Nationale erfaringer fra ”Sammen på 
sporet” har vist, at denne type tidlige samtaler kan afhjælpe begyndende 
trivselsudfordringer. Samtidig er modellen ønsket af Ungerådet Kbh. for at 
give unge en umiddelbar adgang til at kunne tale med en sundhedsplejerske, 
hvis de oplever at have trivselsudfordringer, som de helst vil tale med en 
udenforstående om fremfor fx deres lærer.

Projektet er beregnet på en pilotafprøvning af åben dør til sundhedsplejen i 
skoler i to områder i tre år. De unge kan henvende sig til sundhedsplejersken 
med de trivselsudfordringer de oplever, og der skal være en let adgang til en 
samtale med sundhedsplejersken. 

Sundhedsplejersken vil i samtalerne sammen med den unge kunne afklare, 
om der er behov for yderligere indsats udover samtalerne, evt. samtaler med 
andre unge med samme problemstillinger. Desuden kan sundhedsplejersken 
henvise den unge til den brede vifte af eksisterende trivselsindsatser, der 
allerede er i Københavns Kommune eller i frivillige organisationer mv. På den 
måde kan indsatsen også indgå i den strategi for håndtering af mistrivsel, som 
Børne- og Undervisningsudvalget, Socialudvalget, Sundheds- og 
Omsorgsudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget har vedtaget i august.

Det Konservative Folkeparti ønsker at initiativet skal indgå i forhandlingerne 
om budget 26.

Undersøgelse af gangbro 
mellem Nordøstamager 
Skole og Kløvermarken

TMU, 
BUU

-

Det Konservative Folkeparti ønsker undersøgt, om der kan etableres en 
gangbro, der skal gøre adgangen for 
børn fra Nordøstamager Skole til Kløvermarken bedre. 
Der blev ved Overførselssagen 2023-2024 vedtaget følgende 
hensigtserklæring: ”at der frem mod Budget 2025 og i dialog med lokale 
aktører, herunder skolen, udarbejdes forslag, der kan højne trafiksikkerheden 
ved Nordøstamager Skole.

Teknik- og Miljøforvaltningen og Børne- og Ungdomsforvaltningen har været i 
dialog 
med Nordøstamager Skole og Amager Øst Lokaludvalg om de trafikale 
forhold omkring skolen.

Nordøstamager Skole og Amager Øst Lokaludvalg har peget på, at skolen 
kunne få bedre adgang til mere udeareal ved at etablere en gangbro mellem 
Nordøstamager Skole og Kløvermarken. Etablering af en sådan gangbro 
forudsætter, at der gennemføres en udvidet foranalyse. En sådan analyse bør 
indgå i overførelsessagen, alternativt budget 26.
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Kommunalt tilbud til 
borgere med den kroniske 
lidelse endometriose

SOU -

Det Konservative Folkeparti ønsker, at Københavns Kommune skal sidestille 
borgere, der lider af endometriose, med borgere, der lider af andre kroniske 
sygdomme, som fx KOL og diabetes. Forskningsbaserede data for 
forekomsten anslår dermed, at mellem 9.000 og 18.000 københavnske 
borgere i alderen 15-45 år lider af sygdommen. Behandlingstilbuddet til 
personer med endometriose i dag er enten operation eller farmakologisk 
behandling. 

I Københavns Kommune varetager genoptræningsområdet under 
sundhedslovens § 140 i dag genoptræning til borgere henvist med 
endometriose efter et operativt indgreb. Der henvises meget få borgere og 
der er i 2024 foreløbigt henvist 6 borgere med en genoptræningsplan.

Vi ønsker, at indsatsen prioriteres i overførselssagen 24/25.

Fra Fælled til Strand – 
etape 1

TMF -
Det Konservative Folkeparti ønsker ikke at medvirke til, at der nedlægges knap 
200 parkeringspladser på det centrale Amager, bl.a. på Elbagade og på Peder 
Lykkes Vej, hvor efterspørgslen efter parkeringspladser er høj.

Fokus på fællesskab og leg 
i børnehaveklassen  BUU -

Det Konservative Folkeparti ønsker at vise tillid til vore medarbejdere og 
ønsker derfor ikke at lægge begrænsninger på, hvad de må lære børnene i 
børnehaveklasse.

Børn i børnehaveklasserne er oftest nysgerrige og videbegærlige. Denne 
nysgerrighed og livslyst må ikke begrænses politisk.

Vi ønsker ikke at gøre indgreb i frisættelsen af vores medarbejdere og skoler, 
og ønsker derfor, at de fortsat kan undervise frit ud fra de nationale regler for 
børnehaveklasser.

Park på H. C. 
Ørstedgrunden

TMU -
Parterne er enige om, at der skal arbejdes videre med planerne for en park på 
arealet på H.C. Ørstedgrunden. Finansiering af det videre arbejde henvises til 
senere forhandlinger om budget

Reduktion i 
affaldsgebyrerne fra 2026

TMU -

Budgetnotatet har ingen økonomiske konsekvenser i sig selv, da der er tale om 
rammerne 
for affaldsgebyrerne fra 2026 og frem, herunder rammen for Ressource- og 
Affaldsplan 2030, der skal politisk behandles i løbet af 2024. De konkrete, 
økonomiske konsekvenser 
fremlægges i forbindelse med vedtagelsen af affaldsgebyrerne for 2026, som 
forventes 
at ske i juni 2025 som en del af forvaltningens takstkatalog.

Sommerlicens til 
kolonihavehusejer

TMU -

Budgetnotatet indeholder en opfølgning på hensigtserklæringen fra Budget 
2024 om en løsning for kolonihaveejere, som påvirkes af implementeringen af 
de nye tidsbegrænsede parkeringszoner. Teknik- og Miljøudvalget har 
besluttet en sommerlicens til kolonihavehusejere i de tidsbegrænsede 
parkeringszoner. Hensigtserklæringen er således håndteret indenfor Teknik- 
og Miljøudvalgets budgetramme
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